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Přítomni: 
- dle prezenční listiny 
 

 
 

Úvodní část 

Tisková mluvčí Alena Doležalová  

Přivítala přítomné, představila zástupce vedení města a Národní sítě Zdravých měst a seznámila 
účastníky s programem veřejného Fóra.  

 

Starosta města a politik Zdravého města a místní Agendy 21 – Mgr. Jan Tecl, MBA   

Přivítal přítomné a vysvětlil pojem veřejné Fórum a poděkoval přítomným za aktivní účast na přípravě 
aktualizace akčního plánu rozvoje města Havlíčkův Brod a vytipování 10 největších problémů města 

 

Ředitel Národní sítě Zdravých měst Ing. Petr Švec  

Ve své prezentaci představil NSZM ČR jako asociaci sdružující Zdravé municipality, které jsou 
současně i realizátory místní Agendy 21. Představil přítomným mapu Zdravých měst ČR s tím, že 
členy NSZM ČR nejsou jen města, ale i malé obce, mikroregiony, MAS a kraje, mezi nimi i Kraj 
Vysočina. 

Více informací lze nalézt na internetových stránkách www.zdravamesta.cz nebo na facebookovém 
profilu https://www.facebook.com/NSZM.cz. Podstatou zdravého města je udržitelný rozvoj, tedy 
vyrovnanost 3 oblastí: sociální, ekonomické a oblasti životního prostředí, které spolu vzájemně 
souvisí. 

Zdravé město je mezinárodní program WHO a nabízí nepřeberné množství inspirací a příkladů dobré 
praxe. Pokud jde o příklady dobré praxe v ČR, pak mohou být inspirací například webové stránky 
www.dobrapraxe.cz, kde lze nalézt to nejlepší z oblastí jako je např. doprava, školství, životní 
prostředí, sociální oblast, atd. 

Poslední dobou se zdravá města zabývají tématem zapojování mladých lidí, což je i téma  NSZM ČR. 
Je důležité vnímat podněty mezi generacemi, tzn. zapojovat mladé občany, ale  
i seniory, abychom si vzájemně porozuměli – vazba na“stůl mladých“. 

Ing. Petr Švec také vysvětlil, že diskutované problémy budou zapracovány do tzv. Plánu zdraví a 
kvality života, komunitního plánu, který bude podkladem pro aktivity města a rozhodování 
představitelů města v následujícím období. Konkrétní problémy budou pak v průběhu roku projednány 
u kulatých stolů. 

 

 
Moderátorka a facilitátorka veřejného Fóra  – Ing. Dana Diváková 

Vysvětlila, že výsledkem veřejného Fóra  budou náměty obyvatel města, jak docílit toho, aby se jim 
v Havlíčkově Brodě lépe žilo. Tyto náměty vzejdou z jednotlivých diskusních témat, budou projednány 
v plénu a poté to budou právě účastníci tohoto Fóra, kteří svým hlasem budou moci ovlivnit pořadí 
těchto námětů a vybrat 10 z nich, které považují za nejdůležitější či nejpalčivější. Desatero problémů 
bude následně po Fóru města ověřeno anketou a její výsledky budou předloženy Radě města 
Havlíčkův Brod.  

Zopakovala informaci, že každý tematický stůl by měl vybrat 2 největší problémy z dané oblasti, které 
bude zástupce stolu prezentovat v plénu a ze kterých budou mít všichni občané možnost zvolit právě 
desatero problémů města Havlíčkův Brod. Upozornila na to, že účastníci mohou dle zájmu mezi stoly 
přecházet. Poté vyzvala občany k diskuzi u jednotlivých stolů a vymezila na tuto diskuzi čas 30 minut. 

 

 

 

 

http://www.zdravamesta.cz/
https://www.facebook.com/NSZM.cz
http://www.dobrapraxe.cz/
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Pracovní část 

Moderátorka a facilitátorka veřejného Fóra  – Ing. Dana Diváková 

Zopakovala přítomným, jak bude probíhat pracovní část setkání, představila gestory jednotlivých stolů 
a zahájila diskuzi u jednotlivých pracovních stolů: 

A: Životní prostředí 

B: Školství, výchova a vzdělávání 

C: Veřejná správa, podnikání, ekonomika a strategický rozvoj města 

D: Sociální oblast a zdravý životní styl 

E: Kultura, sport a cestovní ruch  

F: Doprava a bezpečnost 

G: Stůl mladých 

 

Následovala souběžná diskuze u jednotlivých stolů a zapisování námětů na flipchartový papír 
(30 minut). 

Následně facilitátorka ukončila diskuzi u jednotlivých stolů a vyzvala zástupce k prezentaci námětů 
dané oblasti před fórem. 

 

A: 

Výsledky diskuze k tématu ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ  

 

1. Zlepšit dostupnost separačních kontejnerů  (např. Údolní ulice) 

2. Zefektivnit svoz separačních kontejnerů (např. Smetanovo náměstí, Perknov) popřípadě 
navýšit množství separačních stání 

3. Provádět svoz bioodpadu (např. Jihlavská) 

4. Doplnění Havlíčkova náměstí o kvetoucí zeleň 

5. Zatraktivnit kruhové objezdy kvetoucí zelení nebo výtvarným dílem – prezentace města 

6. Podpořit květinovou výzdobu mě+sta – např. formou soutěže 

 

      Výběr 2 prioritních problémů: 

Bod č 4 – Doplnění Havlíčkova náměstí o  kvetoucí zeleň 

       Bod č. 5 – Zatraktivnění kruhových objezdů 

       Z pléna nebyly vzneseny žádné náměty či připomínky, k danému tématu neproběhla diskuze. 

 

B: 

Výsledky diskuze k tématu ŠKOLSTVÍ, VÝCHOVA A VZDĚLÁVÁNÍ  

 

1. Revitalizace školních zahrad – MŠ, ZŠ – školní hřiště ZŠ Nuselská 

2. Řešení bezbariérovosti školních budov 

3. Nedostatečná výše investic do movitého i nemovitého majetku (parkování u některých škol, 
zajištění dopravní obslužnosti škol. Budov, optimalizace zastávek u škol) 

4. Podpora folklóru ze strany ZUŠ 

5. Podpora technického zájmového vzdělávání (3D tiskárny, technická dílna, drony,…) 
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      Výběr 2 prioritních problémů: 

      Bod č. 2 – Řešení bezbariérovosti  školských budov 

      Bod č. 3 – Investice do školského movitého i nemovitého majetku 

      Z pléna nebyly vzneseny žádné náměty či připomínky, k danému tématu neproběhla diskuze. 

 

 

C: 

Výsledky diskuze k tématu VEŘEJNÁ SPRÁVA, PODNIKÁNÍ, EKONOMIKA  A STRATIGICKÝ 
ROZVOJ MĚSTA 

 

1. Přilákání investorů s vysokou přidanou hodnotou 

2. Podnikatelské inkubátory – drobné podnikání 

3. Příprava strategického území pro bydlení 

4. Propojení sídel v regionu (Světlá nad Sázavou, Ledeč nad Sázavou) páteřními cyklostezkami 

5. Revitalizace parku „Budoucnost“ – po etapách 

 

 Výběr 2 prioritních problémů: 

       Bod č. 4 – Propojení sídel v regionu  -  cyklostezky 

       Bod č. 5 – Revitalizace parku „Budoucnost“ – po etapách 

       Z pléna nebyly vzneseny žádné náměty či připomínky, k danému tématu neproběhla diskuze. 

 

 

D: 

Výsledky diskuze k tématu SOCIÁLNÍ OBLAST A ZDRAVÝ ŽIVOTNÍ STYL 

 

1. Rozvoj terénních sociálních služeb – zvýšení dostupnosti služeb v domácnostech 

2. Sportovní centra pro tělesně postižené, seniory – dostupné v centru 

3. Zvýšení dostupnosti poradenských služeb (Ombudsman) 

4. Podpora stávajících sociálních služeb - NNO 

5. Rozvoj terénní hospicové péče (mobilní) 

6. Nedostatek lůžek následné zdravotní péče 

7. Propojení sociálních a zdravotních služeb a dalších služeb 

8. Podpora malých neziskových organizací (nejen poskytovatelů sociálních služeb) 

9. Rozvoj pobytových služeb pro seniory  s Alzheimerovou chorobou 

10. Propojení sociálních a školských zařízení – lepší spolupráce , podpora spolupráce 

11. Různá cena obědů pro seniory v místních částech Havlíčkova Brodu 

 
 

Výběr 2 prioritních problémů: 

      Bod č. 4, 8 -  Podpora malých neziskových organizací 

      Bod č. 9 - Rozvoj pobytových služeb pro seniory s Alzheimerovou chorobou 

      Z pléna nebyly vzneseny žádné náměty či připomínky, k danému tématu neproběhla diskuze. 
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E: 

Výsledky diskuze k tématu KULTURA, SPORT A CESTOVNÍ RUCH  

 

1. Smysluplná koncepce financování sportu a kultury 

2. Smysluplná koncepce rozvoje sportu a kultury 

3. Sportovní hala 

4. Koncepce podpory cestovního ruchu (využití věže kostela, alternativní využití kostela, 
archeoskanzen, rozhledna, využití řeky Sázavy) 

5. Podpora malých sportů 

6. Vznik městské kulturní organizace 

 

 Výběr  prioritního problému: 

Smysluplná koncepce podpory rozvoje a financování sportu, kultury, cestovního ruchu včetně 
navýšení finančních prostředků a jejich spravedlivé rozdělování 

Z pléna nebyly vzneseny žádné náměty či připomínky, k danému tématu neproběhla diskuze. 

 

 

F: 

Výsledky diskuze k tématu DOPRAVA A BEZPEČNOST 

 

1. Rozšíření MHD do satelitních částí města, rozšíření zastávek u škol 

2. Propojení chodníků a cyklostezek a jednosměrných ulic 

3. Rozvoj parkování, více parkovacích míst 

4. Rozvoj a rozšíření železniční dopravy, lepší propojení v rámci ČR 

5. Vyřešení dopravní situace a bezpečnosti – ulice P.F.Ledvinky, Nad stadionem) 

6. Vybudování stálého dopravního hřiště 

 

Výběr 2 prioritních problémů: 

       Bod č. 1 - Rozšíření MHD do satelitních částí města, rozšíření zastávek u škol 

 Bod č. 3 – Rozvoj parkování, více parkovacích míst 

 Z pléna nebyly vzneseny žádné náměty či připomínky, k danému tématu neproběhla diskuze. 

 

G: 

Výsledky diskuze „STOLU MLADÝCH“ 

 

1. Chybí zeleň na náměstí 

2. Nedostatek sáčků na psí exkrementy 

3. Nedostatek veřejných WC 

4. Modernizace kina (sedačky, občerstvení) 

5. Chybí kulturní vyžití (společenské akce, diskotéky) 

6. Chybí venkovní lezecká stěna (zvenku budovy školy?) 
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7. Chybí stezky pro in-line (navázání s Přibyslaví) 

8. Lepší atrakce na koupališti  

9. Kolektivní sportovní akce (plánované výlety) 

10. Prodloužení otevírací doby krytého bazénu – pro veřejnost 

11. Zlepšení údržby a  čistoty ve městě (odpadky na náměstí) 

12. Zlepšení MHD z okrajových částí (Vysočany) 

13. Lepší koordinace oprav komunikací 

14. Více dopravců (železnice HB – Praha) 

 
      Výběr 2 prioritních problémů: 

      Bod č. 5 -  Chybí kulturní vyžití 

      Bod č. 11 -  Zlepšení údržby a  čistoty ve městě 

      Z pléna nebyly vzneseny žádné náměty či připomínky, k danému tématu neproběhla diskuze. 

 

 

Koordinátorka projektu Zdravé město a místní Agenda 21 – Ing. Marie Kudrnová 

Seznámila přítomné s novinkou letošního Fóra – možnosti hlasování o finanční podpoře projektu 
neziskové organizace. Jednotlivé projekty byly podrobně představeny zástupci neziskových 
organizací. 

Účastníci měli možnost dát svůj hlas projektu: 

Projekt Fokusu Vysočina „Proč si nezatancovat“  - má za cíl vytvořit takovou akci, kdy lidé 
s postižením, kteří jsou často vnímáni jen jako příjemci pomoci a služeb, budou aktéry a také 
dobrovolnými organizátory. Budou těmi, kdo mohou druhým něco dát při přípravě a realizaci 
hudebního a tanečního večera pro veřejnost  v parku Budoucnost.  Bude pozván také odborníka na 
taneční terapii, který by zájemcům v odpoledním programu přiblížil, jak pohyb a tanec pomáhá 
vyjadřovat pocity a emoce, jaké jsou principy taneční terapie. Účastníci tak poznají, že hudba a tanec 
mohou pomáhat a mohou hrát důležitou roli v životě člověka. Tanec na parketu pod širým nebem 
v krásném prostředí parku bude určitě výjimečným zážitkem. 

„Seniorská miniolympiáda“ je zaměřena na mezigenerační aktivity našich spoluobčanů. 
Realizátorem  projektu je Senior Point Havlíčkův Brod ve spolupráci s Obchodní akademií a 
Hotelovou školou v Havlíčkově Brodě. Pětičlenné týmy seniorů z Havlíčkova Brodu a okolí se utkají 
v pěti sportovních disciplínách. Na staveništích dohlížet nad správně provedenými výkonem a v roli 
rozhodčích budou studenti. Po sečtení výsledků budou oceněni jak tři nejlepší týmy tak i jednotlivci 
v nově zrekonstruovaném sálu Staré radnice za přítomnosti hlavních představitelů města. 

Při realizaci místní Agendy 21 město úzce spolupracuje s neziskovými organizacemi a  získání financí 
na projekt je jednou z dalších forem jejich podpory. Vítězný projekt bude finančně podpořen v roce 
2017 z rozpočtu města v rámci realizace místní Agendy 21 mimo grantový systém. 

 

Facilitátorka veřejného Fóra  – Ing. Dana Diváková 

Facilitátorka nakonec upozornila přítomné, že se budou v průběhu příštího roku konat další veřejná 
setkání, kde bude mnohem více prostoru a času každou problematiku prodiskutovat podrobněji. 

Vysvětlila přítomným způsob hlasování, znovu zopakovala všechny naformulované prioritní body. 
Poté spustila hlasování. Nakonec  byla vylosována tombola. 
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Přehled prioritních problémů z jednotlivých oblastí, které si občané přejí řešit 

 

A1 Zatraktivnění kruhových objezdů 

A2 Doplnění Havlíčkova náměstí o kvetoucí zeleň 

B1 Řešení bezbariérovosti školských budov 

B2 Investice do školského movitého i nemovitého majetku 

C1 Propojení sídel v regionu - cyklostezky 

C2 Revitalizace parku Budoucnost (po etapách) 

D1 Podpora malých neziskových organizací 

D2 Rozvoj pobytových služeb pro seniory s Alzheimerovou chorobou 
 

E1 
Smysluplná koncepce podpory rozvoje a financování sportu, kultury a 
cestovního ruchu, včetně navýšení financí a spravedlivého rozdělování 
 

E2  
 

F1 Rozšíření MHD do satelitních částí města, rozšíření zastávek u škol 

F2 Rozvoj parkování, více parkovacích míst 

G1 Chybí kulturní vyžití 
 

G2 Zlepšení údržby a čistoty ve městě 

 

 

 

Po ukončení hlasování byly sečteny jednotlivé hlasy a přítomným byly představeny výsledky 
hlasování. 
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Problémy města Havlíčkův Brod, o kterých se hlasovalo 

Pořadí Problém 
Počet 
hlasů 

1. Rozvoj parkování, více parkovacích míst 30 

2. 
Smysluplná koncepce podpory rozvoje a financování sportu, kultury a 
cestovního ruchu, včetně navýšení financí a spravedlivého rozdělování 
 

24 

3.-4. Propojení sídel v regionu - cyklostezky 21 

3.-4. Investice do školského movitého i nemovitého majetku 21 

5. Chybí kulturní vyžití 18 

6.-7.  
Podpora malých neziskových organizací 
 

16 

6.-7.  Doplnění Havlíčkova náměstí o kvetoucí zeleň 16 

8. Rozšíření MHD do satelitních částí města, rozšíření zastávek u škol 13 

9. Rozvoj pobytových služeb pro seniory s Alzheimerovou chorobou 11 

10. Revitalizace parku „Budoucnost“ 10 

11.  Zatraktivnění kruhových objezdů 7 

12.  Zlepšení údržby a čistoty ve městě 5 

13. Řešení bezbariérovosti školských budov 2 

 

 

Projekty neziskových organizací, o kterých se hlasovalo 

Pořadí Projekt 
Počet 
hlasů 

1. Senior Point – „Seniorská miniolympiáda“ 49 

2. 
Fokus Vysočina – „Proč si nezatancovat“ 
 

39 

 

 

Výsledky hlasování o problémech města budou následně ověřeny formou veřejné ankety. Možnost 
hlasovat tak dostanou i občané města Havlíčkova Brodu, kteří se veřejného Fóra nezúčastnili. 
Přítomní byli informováni o tom, jak bude s výsledky jednání naloženo. 
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Závěrečná část 

 

Na závěr jednání poděkoval všem přítomným starosta města Mgr. Jan TECL, MBA za jejich účast a 
aktivní přístup k rozvoji města Havlíčkův Brod. 

 

 

Veřejné Fórum bylo podpořeno, jako jedna z aktivit projektu „Zdravé město a místní Agenda 21“   
dotací ze Zásad Zastupitelstva Kraje Vysočina. 

 

 

Havlíčkův Brod , 03. 10. 2016 

 

 

Zápis zpracovala:  Ing. Marie Kudrnová 

                            Koordinátorka  projektu „Zdravé město a místní Agenda 21“ 
                            kudrnova@muhb.cz 
                            tel. 569 497 149 

 
 
 
 
 
 
 

Pojmy 
 
Místní Agenda 21 (MA21) – mezinárodní program zavádění zásad udržitelného rozvoje na místní úrovni (města, obce, 
regiony).  Je zakotven v dokumentu OSM – Agenda 21, k jehož naplňování se na Summitu Země v roce 1992 zavázala  
i Česká republika. Cílem je rozvoj procesů, které příznivě ovlivní kvalitu života nejen současných obyvatel měst, ale také 
život generací jejich dětí, to vše ve spolupráci s veřejností. Více informací na www.ma21.cz. 
 
. 
Národní síť Zdravých měst ČR (NSZM ČR) – asociace sdružující města, obce a regiony, které realizují mezinárodní 
Projekt Zdravé město (PZM) – Zdravá města, obce a regiony systematicky podporují kvalitu veřejné správy, strategického 
plánování a řízení v souladu s principy udržitelného rozvoje a podpory zdraví a ptají se aktivně na názory svých obyvatel. 
Více informací na www.zdravamesta.cz nebo  www.nszm.cz. 
 
Mezinárodní Projekt Zdravé město  - iniciovala a dále rozvíjí OSN – Světová zdravotnická organizace (WHO) od roku 
1988. Jedná se o velice aktivní hnutí municipalit v Evropě, které na regionální úrovni realizuje zásady dokumentů OSN – 
Zdraví 21 (Health 21) a Agenda 21. Česká zdravá města na mezinárodní úrovni reprezentuje NSZM ČR. 
 
Zdravé město Havlíčkův Brod  – člen NSZM od 27. 6. 2016, zapojení do mezinárodních kampaní Světový den bez 
tabáku, Evropský den bez aut, do národní kampaně Dny zdraví. Více informací na http://www.muhb.cz/mistni-agenda-
21/ds-28355 
 
 
 

mailto:kudrnova@muhb.cz
http://www.ma21.cz/
http://www.zdravamesta.cz/
http://www.nszm.cz/
http://www.muhb.cz/mistni-agenda-21/ds-28355
http://www.muhb.cz/mistni-agenda-21/ds-28355

